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PROCES VERBAL 

 

 

       Încheiat azi, la data de 14 martie 2024, la ședința ordinară a Consiliului Local al comunei 

Ciumani, convocată cu Dispoziția Primarului comunei Ciumani nr. 61 din 6 martie 2024 și cu 

Invitația Secretarului general al comunei nr. 879 din 06.03.2024.. 

La ședință sunt prezenți 12 consilierii, lipsește dl. consilier Csata Etele. 

Președintele de ședință este dl. consilier Czirják Lehel. 

Dl. președinte de ședință anunță ordinea de zi.       

 

1. Aprobarea proceselor verbale întocmite la ședințele din luna februarie 2024 

2. Proiect de hotărâre nr. 14/2024 privind acordarea unui ajutor individual de minimis 

prestatorului Serviciului public de alimentare cu apă și canalizare pe raza administrativ –

teritorială a comunei Ciumani, județul Harghita. 

3. Proiect de hotărâre nr. 17/2024 privind aprobarea Planului anual de acțiune privind 

serviciile sociale finanțate din bugetul comunei Ciumani pe anul 2024 

4. Proiect de hotărâre nr. 18/2024 privind desemnarea reprezentanților Consiliului Local 

Ciumani în comisia de evaluare a performanțelor profesionale individuale ale 

Secretarului general al comunei Ciumani 

5. Proiect de hotărâre nr. 19/2024 privind aprobarea contractului de delegare a gestiunii 

serviciului de sortare a deșeurilor municipale colectate selectiv în raza administrativ-

teritorială a comunei 

6.  Proiect de hotărâre nr. 22/2024 privind aprobarea execuției bugetare al anului 2023 a 

comunei Ciumani 

7. Prezentarea unui raport anual privind starea economică, socială şi de mediu a unităţii 

administrativ-teritorială comuna Ciumani  

8. Proiect de hotărâre nr. 23/2024 privind rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli 

consolidat general al comunei Ciumani pe anul 2024 

9. Probleme curente care se supun dezbaterii consiliului, cereri, întrebări, interpelări. 

 

     Dl. primar retrage a 7-a ordine de zi. 

Dl.  președinte de ședință supune votării ordinea de zi. Toți consilierii sunt de acord. 

1. Aprobarea procesului verbal întocmite la ședința Consiliului Local Ciumani din 

luna februarie 2024. 

Dl. Președinte de ședință supune votării. 8 consilieri sunt pentru. 3 consilieri se abțin. 

Cu aceasta procesul verbal este votat. 

Sosește dl. consilier Korpos Levente. 

 

 2. Proiect de hotărâre nr. 14/2024 privind acordarea unui ajutor individual de 

minimis prestatorului Serviciului public de alimentare cu apă și canalizare pe raza 

administrativ –teritorială a comunei Ciumani, județul Harghita 
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Dl. primar prezintă proiectul de hotărâre și procedura prin care a trecut pentru avizare. 

Dl. consilier Gergely József întreabă, dacă situația economică al SPAC se va îmbunătăți, 

atunci se pot redistribui acești bani? 

Dl. primar răspunde că SPAC va primi numai atât cât are nevoie, dacă situația financiară al 

SPAC va fi în ordine, nici nu va cere acest ajutor. 

Dl. președinte de ședință supune votării. Toți consilierii sunt de acord.  

 Se adoptă HOTĂRÂREA nr. 18/2024. 

 

3. Proiect de hotărâre nr. 17/2024 privind aprobarea Planului anual de acțiune privind 

serviciile sociale finanțate din bugetul comunei Ciumani pe anul 2024 

Dl. primar prezintă proiectul de hotărâre. Toți consilierii fiind pentru, se adoptă 

HOTĂRÂREA nr. 19/2024. 

 

4.  Proiect de hotărâre nr. 18/2024 privind desemnarea reprezentanților Consiliului 

Local Ciumani în comisia de evaluare a performanțelor profesionale individuale ale 

Secretarului general al comunei Ciumani 

Dl. primar prezintă proiectul de hotărâre. 

Dl. consilier Benedek Árpád și dl. consilier- viceprimar  Király Szabolcs acceptă. 

Dl. președinte de ședință supune votării. Toți consilierii fiind de acord, se adoptă 

HOTĂRÂREA nr. 20/2024. 

 

5. Proiect de hotărâre nr. 19/2024 privind aprobarea contractului de delegare a gestiunii 

serviciului de sortare a deșeurilor municipale colectate selectiv în raza administrativ-

teritorială a comunei 

Dl. primar prezintă proiectul de hotărâre. 

Dl. viceprimar adaugă că acest contract este valabil numai până ce pornește depozitul din 

Remetea. 

Dl. consilier Székely Álmos întreabă de ce se lasă de multe ori deșeurile în fața porții? 

Dl. viceprimar răspunde că de multe ori în saci sunt puse deșeuri nereutilizabile, de aceea se 

lasă sacul în poartă. O altă problemă este când locuitorii pun în poartă deșeurile numai după ce a 

plecat mașina. 

Dl. consilier Korpos Levente întreabă când va porni depozitul de la Remetea. 

Dl. viceprimar spune că depozitul funcționează însă culegerea și transportul deșeurilor se va 

realiza numai în toamnă.  

Dl. președinte de ședință supune votării. Toți consilierii fiind de acord, se adoptă 

HOTĂRÂREA nr.  21/2024. 

 

6. Proiect de hotărâre nr.22/2024 privind aprobarea execuției bugetare al anului 2023 a 

comunei Ciumani 

Dl. primar prezintă proiectul de hotărâre și execuția bugetului anului 2023. 

Între timp sosește și dl. consilier Domokos  Árpád. 

Dl. președinte supune votării. Toți consilierii fiind de acord se adoptă HOTĂRÂREA nr. 

22/2024. 
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7. Prezentarea unui raport anual privind starea economică, socială şi de mediu a 

unităţii administrativ-teritoriale comuna Ciumani 

Această ordine de zi a fost retrasă. 

 

8. Proiect de hotărâre nr. 23/2024 privind rectificarea bugetului de venituri și 

cheltuieli consolidat general al comunei Ciumani pe anul 2024 

Dl. primar prezintă proiectul de hotărâre. Motivul rectificării este că azi a fost semnat 

contractul de finanțare pentru proiectul Reabilitarea grădiniței Csalóka. Acest sprijin trebuie 

cuprins în buget. 

Dl. consilier Korpos Levente întreabă când se va anunța proiectul de finanțare nerambursabilă 

de la bugetul propriu pentru activitățile nonprofit de interes general? 

Dl primar răspunde că probabil în cursul lunii martie vom începe procedura. 

Dl consilier Székely Álmos întreabă cum se va realiza punerea în pământ a cablurile electrice 

din fața clădirii gădiniței Csalóka? 

Dl primar spune că am început consultările în acest sens cu Electrica, de unde am primit 

răspunsul că trebuie realizat un studiu cu o firmă de specialitate 

Dl. președinte supune votării. Toți consilierii fiind de acord se adoptă HOTĂRÂREA nr. 

23/2024. 

 

9. Probleme curente care se supun dezbaterii consiliului, cereri, întrebări, interpelări: 

a) Dl primar spune că la ultima ședință am vorbit despre punctele returo. Ne-am interesat în 

acest sens, am studiat legislația. Posibilitatea autorităților locale de a înființa astfel de puncte ar 

fi, dacă magazinele din comună cu suprafața mai mică de 200 mp solicită acest lucru și 

autoritățile au posibilitatea de a realiza. Consiliul Județean ne va furniza informații în legătură cu 

acest lucru, și suntem interesați de a participa în acest program. 

Tot așa vom participa și la programul „rabla pentru sobe”, dar încă nu cunoaștem precis 

condițiile.  

Avem intenția de a mai participa la un program al AFM pentru apă și canalizare și la un 

program de dezvoltare turistică. Vă vom informa dacă reușim să pregătim diferitele studii 

necesare. 

b) Dl consilier Gergely József spune că a auzit că pornește programul rabla autoturisme și 

întreabă dacă consiliul local va participa? 

Dl primar spune că acest program nu este identic cu cea din anul trecut. În acest program am 

putea achiziționa și noi autoturisme.   

Dl consilier mai întreabă când se vor porni lucrările de reabilitare a școlii I-IV. 

Dl. primar spune că la guvern deocamdată sunt sistate aceste programe. Proiectul este 

actualizat și când CNI va anunța pornirea programului, atunci vom depune proiectul. 

Dl consilier întreabă dacă se știe deja cum se vor realiza repartizările claselor din această 

clădire? 

Dl consilier Korpos Levente spune că depinde în ce perioda se vor începe lucrările, dar ideea 

este ca în fiecare clădire din învățământ să fie repartizat câte o clasă.  
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c) Dl. consilier Korpos Levente întreabă când se vor termina lucrările la DC 62, deoarece 

drumul este în stare foarte rea. 

Dl. primar este de părere că executantul avansează foarte bine. Lucrările au fost reîncepute 

deja în februarie. Executantul vrea să termine în anul 2024, contrar datei de terminare 

programată conform licitației, care ar fi în 2025. Au intervenit deja pe secțiunile drumului în 

stare foarte proastă și dl primar crede că drumul este accesibil. Trebuie luat în calcul că drumul 

este în fază de lucrare, este considerat zonă de lucru, fapt care este și indicat și trebuie respectat 

viteza limită de 30 km/h.  

Dl. consilier Benedek Árpád spune că de când plouă, starea drumului este și mai rea. Ar ajuta 

situația dacă pe o porțiune de 200 m ar fi săpat șanț. 

Dl. consilier Székely Álmos întreabă de ce este adus de altundeva piatra pentru umplutură și 

nu de la cariera noastră, de ce este dus umplutura care a fost îndepărtată și adusă alta? 

Dl. primar răspunde că faza de proiectare prescrie acestă modalitate, numită casetare. Explică 

în detaliu câte straturi și din ce va avea drumul. Balastul care se aduce este necesar pentru a 

forma stratul rezistent la apă. Piatra din cariera noastră va fi folosit la drumurile de câmp. 

d) Dl consilier Korpos Levente întreabă în ce mod afectează bugetul împrumutul. 

Dl primar răspunde că nu a trebuit să apelăm la împrumut bancar, nu a fost nevoie. 

e) Dl consilier Korpos Levente întreabă dacă firma care efectuează măsurătorile cadastrale, 

are deja părți terminate. 

Dl primar spune că lucrează două firme și măsurătorile se predă pe sectoare, se lucrează pe 

mai multe sectoare simultan. 

f) Dl consilier Korpos Levente întreabă dacă ne vom înscrie în următorul program rabla 

autoturisme locală? 

Dl primar răspunde afirmativ. 

 

Nefiind alte teme în cadrul şedinţei şi alte probleme de analizat, dl președinte de ședință 

declară şedinţa închisă. 

 

 

       

            Președinte de ședință                                                             Secretar general      

                 Czirják Lehel                                                                       Balogh Zita       

                                                                                        

             Întocmit 

      Rokaly Aranka 

 

 


